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 שנות חקלאות מקומית   90
 2023בטכס הבאת הביכורים  



 
היום חג   שלום וחג שמח לכולכם.

או כמו שהיינו קוראים לו בעבר   "ותעשבו"
שייך ללוח החגים  החג הזה   הביכורים.חג    –

היהודיים אלפי שנים. הוא מופיע במקרא 
ונחוג לאורך כל ההיסטוריה של העם שלנו  

צים  כאשר הגיעו החלו בארץ וגם בגולה.
בשנות חידוש היישוב היהודי  ,הראשונים

לכן ניסו  חלקם הגדול היו חקלאים.  ,בארץ
לתת לו צביון פחות דתי ויותר חקלאי 

 90לפני  –ז ראשית הקיבוץ מא  מודרני.ו
 ישנה נחשב החג הזה למרכזי בין כל חג

השנה וככל שהחקלאות המקומית התפתחה 
דול והחשוב בין גדל החג והפך להיות החג הג

כזה נשאר עד בקיבוץ.  וכל החגים שנחוג
  90-היום הזה. טוב עשה צוות אירועי שנת ה
שבחר את חודש מאי לחודש החקלאות  

חודש  סיים אתג הביכורים מוטוב שח
החקלאות. היה לנו גם משחק ניווטים  

ברחבי הקיבוץ שגם הוא היה ברוח  
החקלאות המקומית והעלה על נס ענפים 

 שהיו וענפים שקיימים גם היום.  
 

טקס הבאת הביכורים השנה היה גדול  
ומרשים וניסה לתת באמת תחושה של  

ות שנות חקלא  90משהו גדול ומיוחד לציון 
מקומית. אני מקווה שבעיתון הקרוב נקבל  

-סיכומי חג מליאור בירק וממיכל גירש 
מרכזת צוות החג ונוכל לדעת מי היו כל  
המשתתפים והפעילים שהפיקו את החג  

חברים  –אות האורחים המוצלח הזה. מ
- ותושבים וגם אורחים רבים מחוץ לקיבוץ 

נהנו מאד והתרשמו מיכולת ההפקה  
,  כך הרבה מבוגרים, ילדים והביצוע של כל

ים שחלקם מיוחדים וגדולים וכלים חקלאי
   גאווה. – שגרמו לכולנו במיוחד 

 
ואם מדברים על הטקס אי אפשר להתעלם  
מהתפאורה השונה והמיוחדת שעמדה בגב 

ה מחבילות קש  כל שנה הבמה בנויב. הבמה
פנתה   –השנה  .כבר עשרות רבות של שנים

ליאור בירק למיה ועודד רוזנקיאר כדי 
.   90 -שיעצבו משהו שונה ומיוחד לשנת ה

  5, בעיצובם הוקם מבנה ענק בגובה ואכן
  90קומות של באלות, בצורת המספר  

את הקהל. המבנה   יעותהרשימו והפש
וחד חייב גם מאמץ בנייה וביצוע יוצא המי
  .דופן

פל, מירב קודם כל משפחת הס  ,תגייסוהלכך 
, עידו בלומברג  יחד עם יותם מזרחי, ויפתח

יטל מסד )שעל  ונבו כהן וכמובן גם אב
, ואחרי עבודה של שעות רבות  הברזלים(

סוכנים העמידו את  הרבה זעה וגם רגעים מ
            התפאורה לתפארת קיבוץ כפר מסריק! 
 .  כל הכבוד לכולם והלב מתרחב מגאווה

 

 
 

ולעניין אחר. מאז שאני עוסק בעריכת  
העיתון כמעט ולא היה עיתון שלא נפלה בו  

  ק וכדומהטעות או שגיאה או מיידע לא מדוי
ע העיתון מופישכבר התרגלתי כל פעם אחרי 

שיתי  לקבל טלפונים או הודעות ששוב ע
לא פעם אנשים נפגעים ואני נאלץ  פאשלה...

ליחה ולהסביר שלא כל פעם מחדש לבקש ס
היתה לי כוונת זדון והטעות היא מתוך  

 תשומת לב.  או עייפות או סתם חוסר דיוק 
 

אז גם בעיתון הקודם, היתה לי טעות כזו 
וגם לפני שבועיים קיבלתי טלפון ותלונה.  

הפעם הטעות מחייבת תיקון כי כתבתי 
משהו חשוב שאני מבקש לתקן. בדיווח על  

  ,לדוקרט גיעהמכונת הדפוס החדשה שה
ף מכונה  הזכרתי שהמכונה הזו באה להחלי

רפידה שנרכשה  מכונת  –קרט ותיקה בדו 
הזכרתי שישי שמאלי  שנה.  30לפני בגרמניה 

)לבן( נפטר במהלך הנסיעה והמכונה הישנה 
וכאן . קיבלה לוח זיכרון לזכרו של ישי ז"ל

סיפרתי שיחד עם ישי  : נפלה טעות בדיווח
. אלא  בגרמניה יורם נתן ואדם שביטהיו 

רסום העיתון התקשרה אלי  שמיד אחרי פ
יהודית שיפר בהתרגשות והזכירה לי )את  

שמי שהיה בגרמניה באותה   ליו(המובן מא 
רני שיפר ז"ל והוא זה  -בעלה נסיעה היה 

ו  שניסה לטפל בישי עד שממש נפטר בידי
 של רני. 

מדגיש את חלקו של אז אני מתנצל שוב ו
ובעיקר בחלקו בגדול   היאסיעה ה גם בנ רני

 והחשוב בהיסטוריה של דוקרט.  
 

 , חג שמח ושנשמע גם מכם. שבת שלום
    אברהם     



 
  חברתית ה הנהלה  ישיבת ה 

 14.5.2023מיום  
 

: הגר, הראל, רחלי, איילת, עמי, עפר, נוכחים
 הראל, לימור, אבי, נופר 

 : ליאתחסרה
 

ים          אורח ל ערעור על תשלום  [  1נושא  
   בבריכת השחיה 

נציגי   –*משה מקדשי, ניר מזרחי 
 ערים. רמעה

נציגי מינהלת  –*יערה גינת, בן ורדי 
 הבריכה 
 חברים  38 -על הערעור חתמו כ •

החדשה מבקשים לבטל את ההחלטה   •
אורחים   5 -שמחייבת תשלום מעל ל 

מתכונת  בולהישאר בשבתות וחגים 
, בה לא היה 2022של עונת רחצה 

אורחים  10חיוב על אורחים ומעל 
ליידע את מנהל  רק היה צריך 

 הבריכה. 

 ת לערעור: התייחסו 
ראשית תיקון קל: במכתב המערערים נכתב  

שעד היום לא היה חיוב כלל ורק היו צריכים  
אנשים. לשם  10להודיע כשמארחים מעל 

  10הבהרה תמיד היה חיוב על אירוח שמעל 
 אנשים.
העומס בבריכה בסופי שבוע עולה   •

למינהלת מחברי קיבוץ, בכל עונה.  
מינהלת הבריכה מנסה לתת פתרונות  
נכונים לבעיה ומבלי לפגוע בהכנסות  

 הבריכה.  

אנחנו מוכרים מידי שנה מנויים  •
 –₪  300,000 -משפחות  בכ 120ל

אנשים. חלק גדול   480סדר גודל של 
מהמנויים מגיעים לבריכה בעיקר  
בלן  בימי שיש ושבת. הערכה של אבי 

  -לפחות כ –מהשנתיים האחרונות 
                                                 אנשים.              290-אחוז, כ  60

 יש משפחות שנמצאות פרק זמן קצר 

•  

 
 

אבל רובן שוהות בבריכה שעות 
 רבות. 

בשבתות מתארחים בבריכה בממוצע    •
עוד  אורחים של חברי קיבוץ, ו 70-כ

כמה משפחות מהאורחן, מה שמקרב  
 מתרחצים.  400-אותנו לתפוסה של כ

בבריכה שלנו לפי התפוסה המותרת  •
אנשים. יוצא  300תנאי הרישוי היא 

שהחריגה גדולה מהסביר, ומסכנת 
את הקיבוץ בצו סגירה ואישום 

 פלילי.

ניתן להשאיר את המצב על כנו  •
  100-ולהפחית את כמות המנויים ל

משפחות, מה שיביא לאובדן הכנסה  
₪ לקהילה. זה לא סוד   50,000-של כ

שתקציב הקהילה מתבסס גם על 
 הכנסות הבריכה. 

שאינם חברים יש לזכור כי בני קיבוץ  •
 נכנסים ללא עלות עם משפחותיהם. 

 

   הערעור לא התקבל.  החלטה:  
 
 " חדשצברגרעין "   – עדכון  [  2

זה  –אחראי על פרויקט צבר הגוף ה •
 הצופים. תנועת 

מתוך אנחנו בשיח ארוך עם הצופים,  •
כי אין אצלנו דירות לטובת   הערכה

 הפרויקט. 
עם המוא"ז מטה  הצופים יצרו קשר •

לקבל במתחם נעמן את במטרה  אשר
שאינו בשימוש )שורת  אחד הבתים

חדרים+ כתה +המטבח( והנושא  
 מתקדם. 

אנחנו לא מובילים את פרויקט צבר   •
 . כבעבר בקיבוץ

פרויקט  מקווים לשיתופי פעולה עם  •
נעמן,   שיהיו במתחםוהקבוצות צבר 

 באירוח ובקניית שירותים מהקיבוץ. 

 

חברים מוזמנים לפנות  ה –*הערה חשובה 
, לפני שמפרסמים קבל מיידעלהנהלה ול 

ואח"כ  שלא במקומן תגובות או הודעות 
 ההודעה אינה רלוונטית.  כי תבררמ
 
 



 
 

 חברתית ה הנהלה  ה   ישיבת 
 21/5/23מיום   

עפר, נוכחים: הגר, הראל, רחלי, איילת, עמי, 
 ירון, לימור, אבי, נופר, ליאת

 
ערעור על ההחלטה לשמירת דירה  [  1נושא  

 בתקופת חו"ל לצעירים עד שלושה חודשים  
 *שלומית מושקוביץ 

 אגף תכנון ובינוי -*דניאלה  
שלומית מבקשת לחשוב שוב על ההחלטה  

צעיר יכול לשמור את הדירה, בזמן שהוא  ש
 . חודשים 3רק  בחו"ל
 מעט מאד זמןחודשים זה  3 •

  שלימה שנהמההחלטה על המעבר  •
חודשים הוא מעבר קיצוני  3 -ל

 וחושבת שנכון לעשות בהדרגתיות 

יש צעירים שמשקיעים מאד בדירה  •
בתקופה  עליה וחשוב להם לשמור 

 נמצאים בחו"ל  הם בה 

.  מבינה מאד את מצוקת הדירות  •
בת כמעלצעיר שבחו"ל שמירת דירה 

בגלל החלטה  אחרים למעבר אך 
  וכלושי וידעהחבר'ה  קודמת )שנה(

לשמור את הדירה ולכן גם השקיעו  
 גדולות יותר. ועברו לדירות 

 
עלה מתוך מצוקות השינוי בהחלטה  ⇐ ערעור: ה   הערות שנשמעו בדיון על 

של צעירים שלא יכולים לעבור  
שמירה של  בגלל ,ולהתקדם בדיור

אחרים, הנמצאים  צעירים לדירות 
הדירות של הצעירים מסובסדות  ⇐ בחו"ל. 

מאד, מתוך הרצון של הקהילה  
שיגורו כאן צעירים. שמירת דירה  

צעיר/ה בחו"ל פוגעת למסובסדת 
ומנוגדת   בצעירים אשר חיים בקיבוץ

 4-6עושים טיולים של  הצעירים רוב ⇐ . לכוונת הקהילה
חודשים ורוצים לחזור לקיבוץ אח"כ.  

היום הצעירים משקיעים בדירות  ⇐ מדי   מעט חודשים זה 3
שלהם ולכן יש לתת להם את 

 האפשרות לנסוע לחו"ל ולחזור  
 

 

 
 לדירה אותה שיפצו. 

 
  משנים את ההחלטה ומאפשרים החלטה:  

שמירת דירה לחצי שנה. יש ליידע את  
 הצעירים על כך )לפני שהם יוצאים לחו"ל( 

יש לקיים דיון על צעירים שמרכז חייהם  #  
שלומדים  אינו בקיבוץ )כמו סטודנטים 

                        שבע וכו'( - באר או ב   במרכז 
באים  סופ"ש לצעירים ש דירה ל מרים  ו ש #  

 אחת לחודש או שבועיים.  
 
 שנים לשינוי   10בצוותי  על פעילות    עדכון [  2
 
 : אישי  צוות תקציב * 
 

 בחינה ופישוט של שיטת המיסוי  

 הנושא נבחן בהרבה ישיבות.  •
הבנה כי לא ניתן לשנות לגמרי  יש  •

את שיטת המיסוי, אך עובדים על 
 שינוי במדרגות ובתקנים.

ההצעה החדשה תובא לצוות תקציב   •
ואח"כ להנהלה חברתית  22/5 -ב
 שיחת קיבוץ לו

 
 הגדלת מקורות הקהילה 

 נבחן בצוות התקציבהנושא  •

 
 הליבה  עקרונות  סבסוד  על  שמירה ודיוק  

  ,ליבה: בריאותהבעבודה בצוותי  •
חינוך. צוותי האגף עם נציגי  ו  רווחה
 ציבור

יובא להנהלות האגפים ואח"כ   •
 להנהלה חברתית 

•  
 קדנציות מנהלי ביניים וענפי השירות * 

 בשיחת קיבוץ  ואושרההצעות  •
 עדיין לא היה בקלפי  •

 

 צוות ניראות: * 
 

 בחינת תקנון הבנייה הפרטית 

חברתית הבהנהלה  אושרההמלצה  ה •
 קיבוץ השיחת בו

את ההנחיות  כרגע מכינים •
המרחביות שיוצמדו לתקנון הבנייה  

 הברתית 
 הכל ביחד  -קלפי ביובא לאישור  •

 



 
 

 תוכנית אב למדרכות וחניות 
 עוד לא התחילו 

 
 *צוות ערבות הדדית ופנסיה 

בחינת תקנון הפנסיה ושינוי הצמדת  
   .הפנסיה לשכר הממוצע במשק

ההצעה כתובה ומחכה לצוות  •
 התקציב 

שיחת אישור בלאחר מכן יובא ל •
 קיבוץ ה

 
 תקנונים לנושא הערבות ההדדית 

 עוד לא התחילו  •

 
 הגר דוכס 

 
 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 לנישואי וחג אושר  חולי אי

 
 יה  א מ גל כהן פררה ו 

 
   טל ורוןלהורים 

 
   דניאללסבא  

 
 ניצן ועמית    , ענבר ל 

 
 שפחה המתרחבתהמולכל 

 
  נחת בריאות ושמחה

 

 



 
 החוג הירוק לומד 

 

לקראת חג השבועות הזמנו אלינו ל"גינה  
הירוקה" את אליהו שחף, להנחות קבוצת 

לימוד ושיח אודות מקורותיו ותכניו של  
 .החג

 
חג  –בילדותינו הכרנו רק את השם 

הביכורים. לאחרונה )אולי בהשראת החברה 
הדתית( הוא מוזכר בעיקר כחג השבועות. זה 

ועודנו, החג הגדול של תנועת היה, 
 .המושבים והתנועה הקיבוצית

חג מתן תורה, חג  -שמות נוספים לחג 
 .הקציר ועצרת 

 .שנה לקיבוץ 90השנה נחגוג אותו בסימן 

 

קבוצה גדולה של גמלאים התאספה בצילו  
של ברוש הביצות. הגינה הירוקה שלנו  
כיכבה כתפאורה פורחת, בפרחי אביב 

של הקיץ החם והיבש.  אחרונים, טרם בואו
רוח נעימה נשבה קלות בין ענפי העצים.  

היתה זו שעת לימוד בטבע. לפני שנים רבות 
פחות ישיבה מול   –כך לימדנו בקיבוצים 

הלוח ויותר טיולים, התנסויות וחוויות  
 .למידה 

 

 
 

אליהו פתח את דבריו בקטעים מן המשנה,  
פני ארבעה  -וסיים במגילת רות הכתובה על

בד. אולי המגילה היפה ביותר  פרקים בל
בתנ"ך. מאפיינת אותה  מורכבות אנושית  

 .ועזרה לזולת

מגילה המראה את פניה היפות של הדת  
 .היהודית

רות המואביה אומרת לנעמי: “אל אשר 
   תלכי אלך, ובאשר תליני אלין, עמך עמי

 
ואלוהיך אלוהי", פסוק זה הופך את רות  

ד  רבתא של דו-לגיורת, ובהמשך לסבתא 
 .כך כנה, פשוט ואנושי-המלך. כל

 
האם היום אפשר היה להתגייר כמו רות  

 ? המואביה

מה קרה לדת היהודית מימי התנ"ך ועד 
 היום,  מה התקלקל בדרך

 ? 

. 

 
 .עובד –לרות ולבועז נולד בן ושמו 

 .”ו"עובד הוליד את ישי וישי הוליד את דוד 

 .חג שמח
 

 
 

 
 
 

 "משתתפי ה"חוג הירוק

 גליה שטיין רשמה:                                  



 

 

 הבאנו ביכורים...   - סלינו על כתפינו ראשינו עטורים, מכל ענפי הקיבוץ  

בה ניתן לסקור   נהיה מסורת וגאוה קיבוצית ,חג הביכורים החקלאי בשמותיו הרבים
 . בקצרה את ההצלחות והחידושים בפעילויות הרבות בתאגידים העסקיים ובקהילה 

תקציב מדינה רע   למרות ,במדינההקשה  כלכלי החברתי,  ההמצב הפוליטי,  למרות  
  ובזכותמחייב אותנו להתאמות ושינויים אשר משפיע בכל הרבדים על הפעילויות ה

ההתמדה והאמונה בדרך והמשך פיתוח המשק  ,שלנו  הגיוון הרב של מקורות הפרנסה
צור המזון בחקלאות המקומית,  יביטחון בי נותנים לנו ביטחון. , כל אלולצד הקהילה

חד הקיבוצי במאבק  יהאנרגיה והמים, ביטחון בכוחו של הבמשאבי צור יביטחון בי
  לשמירת הדמוקרטיה והיכולת לצלוח את המשברים ולהתחזק.

צמיחה של הקהילה המשך התברכנו בקליטה וילודה לכפי שראיתם בתחילת הטקס, 
 שלנו.   המתפתחתהרב דורית ו

למרות שינויי מזג האויר והרפורמות המתיימרות   .הצטיינו בשנה חקלאית טובה מאוד 
התחדשנו השנה  דרך יבוא מוצרים מתחרים לתוצרת המקומית. ,לטפל ביוקר המחייה

ה את תוכנית הגדילה של  משיכ המ ,חדשה במטע ת אבוקדולקבח –בחקלאות הצומח 
בשדרוג  אפק. קיבוץ עם   בשותפותבקטפת עוטפת החדישה ביותר בארץ,  .הענף

עם תוספת  –התפתחנו השנה בענפי החי   .תשתיות המים להשקיית המטע והגד"ש
עד  והרחבת פעילות המדגה  הלולמכסת חלב ברפת, שיפור הרווחיות והיציבות בענף 

 עם עין חרוד איחוד.  בשיתוף   , לעמק 

הגדלנו את פעילות האנרגיה הסולארית בגגות והפעלנו מסחרית את המערכות הצפות 
הוספנו למחלק החשמל אוגר לעודפי היצור   .עם נופר אנרג'י בשותפות  במדגה

 עם חברת אגירה לישראל.  בשותפות

התחדשנו במחסן נוסף עבור חברת   ,בשטח התעשיה הדרומי המתפתח בכניסה לקיבוץ
המשכנו לפעול   .הוותיקים שותפינוגם כאן עם  יושלם בקרוב.ששטראוס ועוד אחד 

שכל הזמן בקבוצת דוקרט,  .שלנו את העוגן הכלכלישמהווה התעשייה בתחומי 
, הגדול והחדש  מתחדשת במיכון ופיתוח אריזות וקולטת קו הדפסה חדש בימים אלו 

 סילורה פיתוח עם מוצריה לשוק הרפואי. כמו גם . בארץ

בפרויקט "שבת  לגלות לאורחים הרבים וממשיכים התיירותבפעילות הרחבנו 
 ." סוד הפלא הקיבוצי"בכפר הנופש ובמרכז המבקרים רק חלק מ ישראלית",

בכל הגזרות אבקש לנצל במה זו להודות לכל ושיתופי פעולה בשנה ברוכה של עשייה 
 העסקית והקהילתית.העובדים העמלים יום יום לפתח ולשדרג את הליבה 

                 מאיתנו מכורה?... מה עוד תבקשי , בתינו הומים מתינוקות, מלאו אסמינו בר 
 שקט בגבולות, שלום בבית ודמוקרטיה יציבה  -אנחנו מה עוד נבקש 

 חג שמח.                                                                     

 רייז   ירון 

     

 
 

 

 



 

 
 גינון ופיתוח הסוללה הצפונית 

 
במסגרת הניסיונות לצמצום מפגעי סביבה 

של  המערבי אזורושיקום אקולוגי של ה
, התחלנו בפעולות גינון ובניית  הקיבוץ 

פארק אקולוגי על הסוללה הצפונית מול  
 השכונה החדשה. 

 
לאחר הנמכת הסוללה לצורך בניית הכביש 

 100נטיעות של ההיקפי, ביצענו השבוע 
עצים על הסוללה. הפרויקט הגדול והמרשים 

כולל עצי ארץ ישראל ומספר עצי פרי )כבר 
במספר   יםאכלתי תות אחד לבן( הנטוע

שורות לכול אורך הסוללה, כאשר במרכזו 
 שדרה מרשימה של עצי חרוב.  

 

 
 
פגעים  מפני יהווה חייץ אקולוגי  "היער"

לטיול המגיעים ממערב ואזור חורש נופי 
פינות ישיבה. בו גם ובילוי. בקרוב יוקמו 

לעצים כמו כן בנינו מערכת השקיה 
שתרטיב את מדרון  הצעירים וגם כזו 

עליה  הסוללה המזרחי על מנת לשמור 
. עשבית הבר עשביה כול ימות השנה
תחזיק את אדמת  שתתפתח על המדרון 

 .  ותמנע סחף המדרון
 

בשלב זה אנו מבצעים ניסוי שימשך  
תיים לבחון את תחלופת העשב כשנ

 והצמחים הטבעיים בעונות השנה השונות. 

 

 
העוסקים בפרויקט נרגשים מאוד לראות  

אותו מגיע לשלב זה, לאחר חבלי לידה  
 ארוכים. 

 

  
 

אני בטוח שהמקום יהווה מוקד משיכה 
לפעילויות בילוי שונות ונוף מרשים לתושבי 

 השכונה ועוברי הדרך.  
להודות לאנשי הפרויקט: מאד אני רוצה 

הגר, ירון, גלעד, זיו, צוות הנוי, יותם, אמין,  
 ניר וגלי. –ושני הנערים יואב, 

 
 עידו סוקר בברכה  

 

 
 



 
 

 2023מטה אשר    - פולין  ל מסע  
 

כל אחד  .תושבי המועצה  24 - יצאנו למסע
ממקום אחר, מחיים אחרים עם רצונות,  

שאיפות, חלומות וכיוון אחר ושונה שאליו  
 הוא מוביל את חייו. 

התחלנו את המסע במוזיאון לוחמי 
הגיטאות בהכרות עם חברי המשלחת ואנשי 

איתי דוידי  כרמית שני,  -הצוות המוביל 
והמדריך האגדי חיים מגירה, עם הידע  

 הבלתי נדלה שלו. 
 

התחלנו הכרות עם חברי הקבוצה, סיירנו  
 במוזיאון, שמענו הסברים וסיפורים. 

במפגש התחלקנו לקבוצות על מנת להכין 
את הטקסים שילוו אותנו לאורך הדרך.  
העמקנו  בחומרים והתחלנו להכין את 

 עצמנו לקראת המסע. 
 

רשה ויצאנו  ונחתנו בו 16.5שלישי  ביום
מצד אחד כל כך יפה, ירוק ופורח  .למסע

ומצד שני, חשוך ומלא ברוע ואכזריות,  
שהמוח והלב כלל לא מצליחים לקלוט 

איך מגיעים לרמה כזו של תחכום,  -ולהבין 
רוע ומחשבות אפלות. והשאלה איך זה יכול  

לקרות בעולם שלנו, שאדם יעשה לאדם  
 אלו, לא עוזבת לאורך המסע. אחר דברים כ 

 

 

 
אני עוברת במחנות מידאנק, טרבלינקה,  

מקיימת את הטקסים   -אושוויץ, בירקנאו 
ומנסה להבין, אבל לא מצליחה, איך הכל 

יוצא משליטה ומגיע לרמה כזו של הרג, רצח  
נפשית והכל יחד   -רגשית-ואכזריות פיזית 

 מציף אותי. 
צב אני שואלת את עצמי איפה הייתי במ

גם כיהודיה שנלחמת לשרוד וגם   ,הזה
 כאשה גרמניה שמנסה לשרוד במציאות הזו. 

אני חושבת על הסבים שלי, רואה אותם  
הולכים במקומות החשוכים האלה, מכירה  

את הסיפורים שלהם ואת כל מה שהם עברו 
בדרך, ואז מבינה  שכל מה שחשבתי שאני  
יודעת שקרה שם אין לי שום דרך  להבין 

 באמת. 
 

 
 

אני  מעריצה אותם על כל מה שעברו  
להקים  -והצליחו בכל זאת ועל אף זאת 

ולקיים חיים אחרים בישראל, על שבנו  
וטיפחו משפחות חדשות ושבזכותם אני  

 כאן. 
והמחשבות האלו  לוקחות אותי לשאלה   

שאל אותנו, אי שם מאחורי המדריך שחיים 
 "המקלחות" של מידנאק: 

מכם? עומדים על "איפה אתם רואים את עצ
הגדר ומסתכלים, רואים, אבל לא עושים 

כלום, או שאולי בכלל אתם נרדפים? נעשים 
קורבנות של המצב הבלתי אפשרי הזה,  

קופאים במקום ונותנים למצב לגרור אתכם  
 למטה? 

ואפשרות אחרונה אתם נלחמים, מורדים,  
מחפשים את הדרך שלכם , גם אם זה הדבר 

 שות?" הכי פחות נוח או קל לע 
 

זה זורק אותי לחיים של עכשיו, לדילמות  
שלי עם עצמי, למצב במדינה ובכלל, איפה 

אני רואה את עצמי ואת משפחתי ולאן אני 
שואפת להגיע, ואיזה עתיד מחכה לילדים 

 שלי.



 
 

אנשים, שהם קבוצה  24 -חזרנו מהמסע 
אחת, שעברה מסע אחד, מאחד, מטלטל, 

 ומלמד. מרתק, מפחיד, מעשיר 
והכי חשוב, חזרתי עם ההכרה שגם מהחושך 

הגדול ביותר אפשר לצמוח, לבנות ולהקים  
 משהו חדש וטוב. 

 
אשר ולמרכז צעירים -מטה א"ז תודה למו 

פשר לי לצאת למסע וללמוד על עצמי ישא
 ים.ידברים חדשים, מרגשים ומאירי עינ

 
 כפר מסריק.  מיה רשף

 
 

 
 הירהורון של רון 

 
 קראת שבועות מבט אופטימי ל 

 
 נעיף בשדה הזהב הגדול והיפה 

 אל מול ביתנו הקיבוצי. 
 ומי שכמוני, מודאג מהמצב, 

 רק על החיטה היפה. צריך שיחשוב
 

לא על תקציב שנלקח בידי תאוותנים  
 שלא חרדים מכלום

ולא על האיומים מצפון ולא על  
 , איומים מבית

 לא על הרס הרשות השופטת
 הורס, ולא על השבר בעם וקרע 

 ולא על הביטחון האישי הקורס
 ולא על הכלכלה המקולקלת 
 ולא על הממשלה המנוולת. 

 
 ואני אומר לככככוווללנו

בואו נביא לשדה החיטה היפה את כל 
 הגזלנים 

 
 
 

 
 

 ואת כל הקלקלנים, וכל ההורסים
 וכל המקריסים וכל המתריסים. 

 
 ניתן להם לנשום את ריח החיטה,

 ללטף את שיבולי הזהב,
 להביט בשמים היפים. ו

 ותראו שבפני הטבע והיופי 
 כולם יחזרו לפרופורציות. 

 . כולם כולם
 

אינשאללה )או בעברית, אשרי  
 המאמין...( 

חג שמח לכולנו ונפגש בשדות 
 המוזהבים

 . של החיטה המבטיחה 
 

 כתב וצילם: רון כהן    
 
  

 

 



 

 
 ראיון פינג פונג 

 עם יואב שמאילוב 
 

 :ספר קצת על עצמך

, נשוי לגיא )פליישמן( ואבא של 26יואב, בן 
 אורי. נולדתי וגדלתי בעכו.  

לאחר סיום התיכון המשכתי ללימודי  
 הנדסאי אלקטרוניקה.  

התגייסתי לחיל התקשוב ולאחר השירות  
  210הסדיר המשכתי לשירות קבע באוגדה 

הגולן והיום אני משרת כנגד תקשוב  ברמת 
ומשרת בקבע בסה״כ   595בגדוד איסוף קרבי 

 וחצי שנים עד היום. 4כבר 
 
 למה בחרת לגור בכפר מסריק:  .1

כל חיי שאפתי לחיות ולהקים  
 משפחה במקום שקט ורגוע. 

מאז שהכרתי את גיא ובעקבות כך  
את הקיבוץ, ידעתי בלי שום ספק  

ולגדל  שכאן אני רוצה לחיות את חיי
 את ילדיי.

 
מהן החוויות הראשונות הזכורות לך   .2

 מהקיבוץ? 
אני וגיא היינו חברים טובים הרבה  

לפני שהפכנו לזוג, היינו מבלים 
 הרבה בשבתות בבריכה. 

 

 מה אתה אוהב לעשות בזמנך הפנוי?  .3
כמעט כל חיי סובבים סביב ספורט  

בעיקר וכדורגל בפרט, אני חושב 
ת יותר שאין משהו שאני אוהב לעשו

 מזה. 

אני מתאמן במכון קרוספיט מה 
 שהפך בשבילי להתמכרות של ממש. 

ובערך כל חדשות שאני קורא או  
 רואה זה רק חדשות ספורט. 

 

איזה מקום חוץ מהבית, אתה אוהב   .4
 בקיבוץ ולמה? 

המקום האהוב עליי הוא השדות של 
 הקיבוץ, אין יותר כיף מלהסתובב  

 
 

במרחב כזה גדול ויפה, לנשום את 
האוויר של השדות ופשוט להנות 

מכל טיול עם גיא, אורי וקאי הכלב 
 שלנו. 

 

ספר לנו משהו שאנחנו לא יודעים   .5
 עליך? 

אני אוהד שרוף של מכבי חיפה, אין 
יעה משחק שאני לא נמצא בו, אין יד

או כתבה שאני לא קורא והחלום  
הכי גדול שלי היה להיות שחקן 

 כדורגל במכבי חיפה כמובן.
 

 

 
 

לסיום סיומת, למי את מגלגל את   .6
 הראיון הלאה? 

 
 אני מגלגל את הריאיון למורן ביבי

 
 

 הכינה: אסנת אבנון                  

 



 
 חי של הילדים - במשק הנעשה    
 

 סנו לפני כשנתיים לניהול/אחזקת יגוי
חי של הקיבוץ ושמחנו להירתם  -המשק

קיבלנו צוות   "כעסקת חבילה" למשימה.
אשר היה מורכב מילדי של שותפים מקסים 

 בים והנעורים.  "המרח
תורנות   וטלהבים ה"על צוות ילדי המרח

ואחזקה של  לטיפול בהתנדבות,  שבועית 
 החיות והכלובים. 

 
כל יום מחדש התפעלנו מהאחריות  

והרצינות שכל ילד וילדה לקחו על עצמם  
 וטיפלו במסירות בחיות. 

תקופת הקורונה והבידודים יצרה  ,לצערנו
 לא חזר. המסור שינויים והצוות 

ילדים שמעוניינים  כעת, אנחנו מזמינים שוב 
 . לדאוג ולתרום מזמנם לחיות לפנות אלינו

 

 
 

 )שניארנבים, תרנגולים  -במשק  כיום ישנם
 סוגי שונים(, אווזה, עז ושתי גדיות.

  - מעוברתשהיא כבר את עזיזה קיבלנו 
 אח של הגר דוכס.  ה - מיואש

מכיוון  עדר חולבותנפלטה מ "עזיזה"
לפני אך שתנובתה לא הייתה מספקת. 

יואש החליט להעביר  ,שהובלה למשחטה
 "אסתר "ו "ושתי"  –אותה אלינו. הגדיות 

 נולדו בקיבוץ בחג פורים.
  

נחליף את   ,כפי שסוכם מראש, ככל הנראה
הנות  יאחת הגדיות בתיש ובכך נוכל ל

 .  נוספות בעתיד המלטותמ

לפני שבאנו, את ארבעת האווזים שהיו 
עכשיו שחר רשף למשק. לצערנו הביא 

 אחת. נשארה רק אווזה 
 

 
 

אפרוחים אותם גידלנו   3לפני כחודש קנינו 
תחת מנורת חימום. השבוע העברנו אותם  

 למשק בכדי ליצור להקה עם האווזה. 
במטרה לשפר את רווחת החיות ולאפשר 

גישה נעימה ובטוחה לאנשי הקהילה,  
הרחבנו את אזור המשק עם גידור מתאים  

 ובטיחותי.  
 

תודה לאמין הקבלן, להגר על האישורים ועל  
 האפשרות לעשות זאת, לצוות הנוי על 

לאדיר המבורג ו שיתוף הפעולה, לגלעד, 
 על תרומת החציר. ולגד"ש 

 

 
 

התקנו רשת צל ובהמשך אנו מתכננים לרתך 
שערים לכלובים, מסלעה מסביב לגדר,  

ליצור במות טיפוס וקפיצה עבור העזים,  
 יבה, ועוד. שולחן, ספסלי יש

 
רעיונות נוספים או מעוניין  לו מי שיש 

 לעזור מוזמן לפנות אלינו. 
אין ספק כי זהו מוקד קהילתי ומטרתנו היא 

 לשמור על כך. 
זהו המקום של כולנו מוזמנים להמשיך 

 להגיע וליהנות! 
 

 שילה ושרון משאט    



 
 חקלאות מתקדמת ומתפתחת 

 
שנות   90במסגרת חודש החקלאות ולציון 

חקלאות בקיבוץ, התכנסנו ביום ששי שעבר  
לפגישה מעניינת וחשובה עם ארבעה  

חקלאים בכירים. המפגש התנהל כסימפוזיון 
 –ובהשתתפות  –בהנחייתו של אייל רייז 

דוד, בן ורדי ועוד חוקר ענף   -דר' רועי בן
 נתן. -המטעים ומנהל תחנת הניסיונות ביד

 

 
 

המשתתפים הציגו עצמם וסיפרו במה הם  
עוסקים ומהם הנושאים שמתחדשים 

כל אחד בתחומו. הקהל הרב   –ונחקרים 
שמילא את המועדון התעניין ושאל  

ומשתתפי הפאנל התשדלו לענות בקיצור אך 
בפירוט כדי ליצור תמונה ראויה לחקלאות  

שנאבקת על קיומה מחד ומתפתחת  
 מאידך.  –גדולים ומתקדמת להישגים 

 

  
 

 היה מעניין וחשוב.  – תודה ליוזמה החשובה 
 

 
 ועוד סיפור מקומי:  

 7.00התקשר אלי בשעה בתחילת השבוע 
מירון שיפר וביקש שאגיע במהירות לסדנת  

האופניים. הוא הסביר שעל חלון הסדנא  
נראה נחש שחור גדול במיוחד וצריך ללכוד  

 אותו לפני שהוא גורם לבהלה.  
 

הדלת כבר היתה פתוחה,   עד שהגעתי
)מנעול דלת לא עוצר את מירון...( ולא היה  

 נחש ולא היה מירון.  
 

  
 

כמו שרואים בתמונה, מירון כבר לכד את 
הנחש )היה באמת גדול( והלך לתת שיעור  

קצר וחשוב לילדי הגן ולצוות. הילדים 
אבל למדו  ,התרשמו ואפילו ניסו לגעת

הוא    שנחש שחור, למרות שהוא מפחיד,
נחש טוב שטורף עכברים וחולדות וגם  

מרחיק נחשים ארסיים כמו צפע ולכן אסור 
צריך לשמור עליו כי  –להרוג אותו. להפך 

 הוא שומר עלינו...   ותודה למירון האמיץ.  
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